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ZAB.0012.2.5.2021 
 
 

Protokół nr 23/21 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 26 listopada 2021 roku 
  

1) Otwarcie obrad  
 

Pan Włodzimierz Bogdan Karczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
w dniu 26 listopada 2021 r. o godzinie 1100 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący powitał radnych oraz Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę 
Włocławskiego, Panią Agatę Wojtkowską – członka zarządu, Panią Jolantę Sakowską – 
Skarbnika Powiatu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu.   
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 

2) Stwierdzenie quorum   
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 7 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 7 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
  

3) Przyjęcie porządku obrad   
  
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 22/21 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

22 września 2021 r. 
5) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 

2021 roku.  
6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 (materiał wysłany 
pismem ZAB.0004.7.2021 z dnia 15.11.2021 r.).  

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2022 (materiał wysłany pismem ZAB.0004.7.2021 z dnia 
15.11.2021 r.).  

8) Przyjęcie projektu planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2022.  

9) Sprawy różne. 
10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad, który 
otrzymali na posiedzenie komisji? Radni nie wnieśli uwag.  
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Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę do porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu w brzmieniu: 
Rozpatrzenie wniosków i opinii poszczególnych komisji w sprawie projektu budżetu 
i przekazanie opinii Komisji Budżetu i Finansów Zarządowi Powiatu.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za wprowadzeniem punktu do porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
uzupełniła porządek obrad o punkt Rozpatrzenie wniosków i opinii poszczególnych komisji 
w sprawie projektu budżetu i przekazanie opinii Komisji Budżetu i Finansów Zarządowi 
Powiatu.  
Punkt ten będzie wprowadzony jako punkt 8. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem porządku obrad 
z dołożonym punktem i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za – 7 
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad.   
Porządek obrad składający się z 11 punktów stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

4) Przyjęcie protokołu nr 22/21 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
22 września 2021 r. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 22 września 2021 r.?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 22/21 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 22 września  
2021  roku i przeprowadził procedurę głosowania.   
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw - 0   
Wstrzymało się - 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 22/21 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 22 września  
2021  roku. 

5) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III 
kwartał 2021 roku.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie informacji.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że plan dochodów to 
113 015 958,48 zł, wykonanie – 88 022 699,45 zł, tj. 77,89% planu, w tym, dochody 
majątkowe – plan 9 200 136,83 zł, a wykonanie 7 046 990,66 zł. Jeżeli chodzi o wydatki to 
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plan 136 758 245,69 zł, wykonanie 66 497 839,12 zł, tj. 48,62% planu, w tym wydatki 
majątkowe plan 43 879 471,04 zł, wykonanie 3 796 334,42 zł.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi? W związku z brakiem uwag 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdził, że komisja przyjęła informację 
z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 2021 roku.  

Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 2021 
roku stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu.   

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 (materiał 
wysłany pismem ZAB.0004.7.2021 z dnia 15.11.2021 r.).  

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 2 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029. 
 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2022 – 2029 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2022 (materiał wysłany pismem ZAB.0004.7.2021 
z dnia 15.11.2021 r.).  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że projekt uchwały będzie 
zmieniony autopoprawką z uwagi na błąd pisarski w par. 11 pkt 1.  
Skarbnik poinformowała, że przyjęto  dochody budżetu na 2022r. w wysokości – 
124 529 134,63 zł. Planowane dochody powiatu z tytułu subwencji ogólnej na 2022r. 
wynoszą 39 001 607 zł, (w stosunku do roku 2021 spadły ogółem o kwotę 1 826 182 zł), w 
tym część wyrównawcza spadła o kwotę 4 985 263 zł, część równoważąca wzrosła o kwotę 
2 929 398 zł oraz część oświatowa wzrosła o kwotę 229 683 zł i wynosi 12. 683.405 zł. 
Planowane dochody powiatu na 2022 rok z tytułu udziału we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fizycznych w stosunku do roku 2021 według informacji z Ministerstwa 
Finansów spadły o kwotę 1 323 431 zł i wynoszą 15 422 115 zł, a dochody z tytułu udziału 
we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych wynoszą 437 639 zł.  
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W projekcie budżetu zostały uwzględnione dochody z tytułu sprzedaży  składników 
majątkowych PZD – drewno -13.000 zł. 
Jeżeli chodzi o wydatki budżetu na 2022r. to zostały zaplanowane w wysokości – 
151 183 238,44 zł, z tego: wydatki bieżące w kwocie – 97 438 337,97 zł, w tym m.in.:  
- wydatki jednostek budżetowych 78 141 861,00 zł, w tym na wynagrodzenia i pochodne 
51 131 950 zł (zaplanowano wzrost wynagrodzeń średnio na 1 etat 200 zł brutto i 3% fundusz 
nagród) i wydatki związane z realizacja zadań statutowych 27 009 911zł 
Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe to zostały zaplanowane w kwocie –    53 744 900,47  zł,  
tj. 35,5% planu wydatków ogółem.  
Szczegółowe informacje o planowanych wydatkach przedstawione zostały w załączniku nr 2 
do projektu uchwały budżetowej. 
Przyjęto  deficyt budżetu Powiatu  w wysokości 26 654 103,81 zł, pokryty z planowanego  do 
zaciągnięcia kredytu w kwocie 11 673 294,68 zł, nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 
14 980 809,13 zł. 
Na rok 2022 planuje się rezerwy ogólne, celowe i inwestycyjne na kwotę ogółem 1 555 000 zł  
z tego: rezerwa ogólna – 160 000  zł, rezerwa celowa – 1 395 000 zł, w tym na: 

 realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego – 235.000 zł, 
 wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 330.000 zł, 
 na wydatki bieżące w opiece społecznej i pozostałych zadaniach w zakresie polityki 

społecznej – 80.000,00 zł, 
 wydatki bieżące w administracji – 50.000,00 zł, 
 rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne – 700.000 zł. 

Planowane wydatki bieżące na zadania oświatowe bez wydatków na realizację projektów 
z udziałem środków UE  w kwocie 15 702 690,21 zł uwzględniają zaplanowaną dotację 
podmiotową dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych w kwocie 
2 054 070 zł. Subwencja oświatowa wynosi 12 683 405 zł. Kwota niedoboru 3 019 285 zł, 
która będzie pokryta ze środków własnych powiatu w celu realizacji zadań oświatowych. 
Zaplanowano również  kwotę 17 109 036 zł na domy pomocy społecznej, w tym kwotę 
1.715.892 zł na  dotację dla Zgromadzenia Zakonnego na realizację zadania „Prowadzenie 
domu pomocy społecznej w Izbicy Kuj. (5 101 300 zł – środki z dotacji Wojewoda, 
11 946 236 zł – środki z odpłatności mieszkańców).  
Wydatki majątkowe planuje się wraz z rezerwą na inwestycje i zakupy inwestycyjne  
w wysokości   53 744 900,47  zł 
Zaplanowano zadania  inwestycyjne  w PZD w łącznej wysokości 29 378 374 zł 
z  dofinansowaniem z  RFRD w kwocie  5 648 210 zł, z  Rządowego Funduszu Polski Ład  
w ramach funduszu COVID-19 w kwocie 14 000 000 zł na realizacje zadań inwestycyjnych 
na drogach powiatowych, oraz zakup ciągnika – 350 000 zł i zakup kosiarki bijakowej 
z wysięgnikiem – 60 000 zł. Środki własne powiatu do zadań inwestycyjnych to kwota 
9 730 164 zł. Zaplanowano również środki na  zadania remontowe w wysokości 1 160 000 zł.   
Zaplanowano kontynuację zdanie pn. „Budowa Powiatowego Centrum Zdrowia”, 
przewidzianego do realizacji w latach 2019–2023. Łączne nakłady na realizację zadania 
inwestycyjnego  wynoszą 44 691 885 zł, z tego na 2022 rok  kwotę 22 600 000 zł, a na 2023 
rok  14 850 0000 zł – zadanie  realizowane  w Starostwie Powiatowym. 
Ponadto zaplanowano na 2022 rok kontynuację zadania pn. „Budowa Powiatowego Centrum 
Sporu i Rekreacji”- kwota 150.000 zł – dokumentacja techniczna i uregulowaniem stanu 
prawnego gruntów.  
W Starostwie zaplanowano także wydatki majątkowe  na:  zakup plotera i kserokopiarek  
w kwocie 80 000 zł,  pobudowanie wiaty w PCKZiU w Lubieńcu w kwocie 181 550 zł, 
Modernizacja energetyczna Powiatowego Urzędu Pracy – 270.000 zł.  
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W ramach wydatków związanych z transportem zbiorowym w budżecie  na ten cel 
zaplanowano kwotę  2 427 000 zł z dofinansowaniem z Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych w wysokości  1 615 000 zł. 
Zaplanowano również kontynuację projektów w ramach PO WER i RPO Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego  na lata 2014-2020 z udziałem środków UE realizowanych dla 
szkół w Starostwie Powiatowym oraz kontynuację największego zadania pn.: „Nowe 
kwalifikacje i dodatkowe uprawnienia motorem rozwoju mieszkańców regionu”. Wartość 
całego  zadanie to kwota 15 695 176 zł, na rok  2022r. planuje się kwotę 7 847 588 zł. 
Ponadto zaplanowano kwotę 300 000 zł na ochronę zabytków. Zaplanowano dotację celową 
dla jednostek samorządu terytorialnego oraz spoza sektora finansów publicznych i dotacje 
podmiotowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych na łączną kwotę 
10 564 325,21 zł.  
Są zaplanowane dochody i wydatki w roku 2022 na realizację zadań z zakresu administracji 
rządowej i innych zadań zleconych ustawami w wysokości 9 591 900 zł.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do projektu budżetu na rok 2022? 
Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wynik głosowania:  
Za- 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 2 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2022. 
Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

8) Rozpatrzenie wniosków i opinii poszczególnych komisji w sprawie projektu 
budżetu i przekazanie opinii Komisji Budżetu i Finansów Zarządowi Powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że radni otrzymali opinie poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Komisji odczytał treść wniosku jaki zostanie przekazany do Zarządu 
Powiatu: 

„Zarząd Powiatu we Włocławku  

Uprzejmie informuję, że Komisja Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku 
stosownie do zapisów § 5 ust. 3 i 4 uchwały Nr XXX/257/21 Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 30 czerwca 2021 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego odbyła w dniu 26 listopada 2021 r. posiedzenie, na którym komisja 
sformułowała następującą opinię.   

Komisja pozytywnie zaopiniowała: 
1. projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2022 -2029 (wyniki głosowania: „za” - 5, „przeciw” - 0, 
„wstrzymuję się” - 2),  

2. projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 
(wyniki głosowania: „za” – 5 , przeciw” – 0 ,  „wstrzymuję się” - 2).  
Komisja Budżetu i Finansów w myśl § 5 ust. 4 w/w uchwały zapoznała się z opiniami 

komisji, które pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2022. Poszczególne komisje nie sformułowały wniosków.  
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W świetle powyższego Komisja Budżetu i Finansów przedstawia Zarządowi Powiatu 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022 -2029 oraz projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022, biorąc pod uwagę poprawkę, którą 
przegłosowała Komisja Edukacji, Kultury i Sportu w zakresie brzmienia § 11 pkt 1. 
W załączeniu przekazuję kserokopie opinii  komisji rady.  

  
             Przewodniczący Komisji  
                Budżetu i Finansów  
   Włodzimierz Bogdan Kaczmarek”    

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przekazaniem opinii zarządowi powiatu 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki  głosowania: 
Za – 5  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 2 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
podjęła wniosek (załącznik nr 7).  
 

9) Przyjęcie projektu planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2022.  

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że plan pracy radni otrzymali w materiałach na sesję. 
Przewodniczący zapytał radnych czy mają inne propozycje? Radni nie wnieśli uwag i innych 
propozycji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem projektu planu pracy komisji 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki  głosowania: 
Za – 7 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła projekt planu pracy komisji na rok 2022. 
 
Projekt planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2022 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.   

 
10) Sprawy różne. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad radni chcieliby 
zabrać głos? 
Radny Mariusz Bladoszewski odniósł się do realizowanej inwestycji dotyczącej budowy 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Radny jest wdzięczny zarządowi powiatu za to, że zostały 
zabezpieczone środki na budowę jednostki. Zdaniem radnego nie ma ważniejszej inwestycji, 
jak inwestycja w zdrowie. Pobudowanie jednostki, jak i wyposażenie np. zakup mammografu 
to dobre pozytyw dla mieszkańców powiatu. Dla mieszkańców powiatu bardzo ważną sprawą 
jest budowa Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji. Jest to ważna inwestycja. Młodzież 
będzie mogła uprawiać sport. Radny zaproponował, aby zastanowić się nad jakimś centrum 
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hotelowym, które mogłoby w jakimś stopniu zarabiać. Można byłoby wynajmować 
powierzchnię dla zgrupowań sportowców. Radny jest zadowolony ze zwiększenia kwot dla 
ochotniczych straży pożarnej – 420 000 zł. Wpływa to na poprawę bezpieczeństwa. Wpłynął 
wniosek od prezesa Powiatowego OSP  na kwotę 750 000 zł. Radny wie, że pewnie i 2 mln zł 
byłoby mało. Pewnie te 2 mln zł można byłoby w dobry sposób wykorzystać. Radny zdaje 
sobie sprawę, że budżet nie jest z „gumy” i nie można go „rozciągnąć”. Od dwóch lat kwota 
uległa zwiększeniu do 420 000 zł. Jest to kwota, która pomoże OSP. W projekcie budżetu 
została zabezpieczona kwota 100 000 zł na zakup pojazdu dla policji w Brześciu Kuj.  Teren 
do zabezpieczenia policja ma ogromny. Dla straży pożarnej też jest zabezpieczone 100 000 zł 
na pojazd pożarniczy. Poprawa bezpieczeństwa będzie większa.  
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że wpłynął wniosek od Prezesa Zarządu Oddziału 
Powiatowego ZOŚP RP we Włocławku do Starosty Włocławskiego, a komisja otrzymała do 
wiadomości. Czy należy coś jeszcze rozważać przy tym projekcie budżetu? 
Starosta Włocławski powiedział, że budowa Powiatowego Centrum Zdrowia trwa. Obecnie 
należy się skupić na jeszcze jednej rzeczy, tj. sprawie programu RPO. Pan Starosta jest po 
spotkaniu z Panem Marszałkiem. To zadanie znakomicie wpisuje się w priorytety RPO. 
Starosta będzie próbował robić to w taki sposób, żeby ta inwestycja była zadaniem 
indykatywnym, czyli kluczowym w nowym RPO. Dzięki temu można byłoby uzyskać 
znaczne wsparcie. Pan Starosta cieszy się z faktu, że Komisja Europejska nie chce się zgodzić 
Marszałkowi na to, żeby pieniądze na zdrowie przekazał na szpitale. Finansowanie tych 
jednostek ma się już skończyć w opinii Unii Europejskiej. To wpisuje się znakomicie 
w inwestycję powiatową, gdzie wręcz Unia Europejska nakazuje, aby finansować takie 
obiekty, jakie realizuje powiat. Starosta jest po rozmowie z panem dyrektorem Pietrucieniem. 
Termin wydatków kwalifikowanych, które do nowego RPO będzie można zaliczać, to 
początek 2021 r. Będzie robić się wszystko, aby to zadanie wpisało się w priorytety RPO być 
może inwestycje kluczowe, aby jakieś środki na nie pozyskać.  Jest to zadanie ważne dla 
całego regionu. Być może to jeszcze lepiej może przełożyć się na wyposażenie tej jednostki 
i zrekompensować część środków, które w przyszłorocznym budżecie są zapisane. Za 
wcześniej jest mówić o środkach. RPO nie jest jeszcze uchwalone. Nie można stracić nawet 
sekundy i trzeba być w czasie, składać odpowiednie dokumenty, aby o tę inwestycję walczyć. 
Jeżeli by się to udało, to byłaby bardzo dobra sprawa. Jeżeli wszytko pójdzie zgodnie 
z planem, to w listopadzie przyszłego roku powinno się do 2/3 tego budynku wejść, resztę 
dokończyć do 2023 r. Jest to inwestycja dla mieszkańców całego regionu. System zdrowia 
jest tak zbudowany, że każdy odpowiada za swoje ośrodki. Starosta wyraził nadzieję, że uda 
się pozyskać środki zewnętrzne. Z drugą inwestycją – będzie się szukać pieniądze w KPO lub 
funduszu Polski Ład. Jeżeli chodzi o OSP, to trzy lata temu przejmując powiat z projektem 
budżetu na 2019 r. w budżecie powiatu na OSP zapisane było 70 000 zł. Wniosek w 2018 r. 
opiewał od związku OSP na 150 000 zł. Na skutek sugestii wielu radnych została ta kwota 
zwiększona do 300 000 zł. Od zeszłego roku – kwota 420 000 zł. W przeciągu 3 lat kwota 
zwiększyła się sześciokrotnie. Pewnie wniosek można pisać na milion złotych, tak jak 
powiedział radny Bladoszewski. Trudno powiedzieć, że jest w Polsce powiat, który na OSP 
przekazuje tak znaczące kwoty. Ta kwota w budżecie powiatu na rok 2022 jest bardzo godna. 
Do każdej jednostki włączonej do Krajowego Systemu trafi 8 000 zł. Te, które złożą wnioski 
spoza systemu – 4 000 zł.  Starosta będzie zwolennikiem, aby tą kwotę w przyszłym roku nie 
zmieniać, bo i tak w ciągu 3 lat bardzo zwiększono. Raczej starosta słyszy pozytywne opinie 
co do przekazywanych środków. Są one znaczące. Wspiera się też Państwową Straż Pożarną, 
policję. Środki na OSP są bardzo dobrze wydatkowane. Wniosek trafił przed projektowaniem 
budżetu. Od 3 lat dla OSP są przekazywane duże środki finansowe, nie mówiąc o innych 
celach społecznych, które z myślą o tych jednostkach się realizuje, czy to ostatnio  
organizacja Dnia Strażaka, projekt kursowy, który w niektórych elementach jest skierowany 
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dla członków OSP, szczególnie prawo jazdy kat.C, kurs pierwszej pomocy. Współpraca 
układa się dobrze. Kwota na rok 2022 jest kwotą właściwą.    
  

11) Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 26 listopada 
2021 r. o godzinie  1145 zamknął obrady komisji. 
  

 

Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów 

 
Włodzimierz Bogdan Karczmarek 

 

   Sekretarz Komisji  
Budżetu i Finansów  
 
Mariusz Bladoszewski  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….. 


